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Päevakorra kinnitamine 

Einar Vallbaum tutvustas päevakorra eelnõu. 

Otsustati:kinnitada päevakord alljärgnevalt: 

1. Viru-Nigula vallavanema tervitus 

2. Lääne-Virumaa arengustrateegia 2023-2035 ja tegevuskava 2023-2026 tutvustus ja arutelu 

3. Lääne-Virumaa sotsiaalteenuste analüüsi tutvustus 

4. Lääne-Virumaa kliima- ja energiakava tutvustus 

5. Ülevaade Lääne-Virumaa Spordiliidu tegevustest ja  2023.a tegevustaotlus 

6. VIROL 2023. aasta liikmemaksu arutelu 

7. Informatsioon, koosolekul algatatud küsimused 

Päevakord kinnitati ühehäälselt. 

 

1. Viru-Nigula vallavanema tervitus 

Einar Vallbaum tervitas kolleege ja külalisi Kunda klubis ning soovis tegusat koosolekut.  

 

2. Lääne-Virumaa arengustrateegia 2023-2035 ja tegevuskava 2023-2026 tutvustus ja arutelu 

Rivo Noorkõiv tutvustas Lääne-Viru maakonna arengustrateegiat keskendudes võtmevaldkondadele: 

rahvastik, majandus- ja ettevõtlus, taristu, haridus- ja kultuur, sotsiaalvaldkond ning looduskeskond ja 

kestlik keskkonnakasutus. Arengustrtateegia keskmes peab olema Lääne-Virumaa elanik. 

Haridusvaldkonnas ja sotsiaalvaldkonnas on analüüs on olemas. Strateegia eesmärkide saavutamiseks 

on oluline pikk tegevuskava. Dokument on aluseks  järgmistel aastatel projektidele raha saamiseks ja 

lisaraha juurde hankimiseks. Järgmise perioodi rahastamine eeldab, et on tehtud uuringuid. 

Tegevuskavas väljatoodud tegevused peaksid olema maakonnaülesed ja võrgustikupõhised.  



Strateegia elluviimine on põhiline. Vajalik on võrgustiku eestvedamise ja võrgustikupõhise 

toimetamise suuna jõustamine, elluviijal peab olema parim kompetents. Kas olema eluviijatena andnud 

VIROLile ressursid, et oleks võimalik ellu viia. Peavad olema selged projektiideed, vastutus ja 

strateegilised partnerid. Elluviimise seire on vajalik. 

Toimus arutelu, mille käigus tehti ettepanekud: Sotsiaalteenuste analüüsis ja arengustrateegia 

dokumendis avaldatud andmed tuleks üle vaadata ja kooskõlla viia.  Tegevuskava on 4 aastase perioodi 

kohta – välja toodud väga suuremahulised tegevused, paljudel vastutavaks VIROL ja KOVid. Ka need 

tegevuskavas üle vaadata. Oluline,et kõik kava järgiksime ja püüaksime maksimaalselt ellu viia.  

Rivo Noorkõiv: Sotsiaali- ja hariduse valdkonnas (nt Näpi kool)  peaksite tegema otsused, see on teie 

sisend. Tegevuskavas võtmesuundade tegevuste kohta võiks välja tuua rahalise arvestuse. Tuleks teha 

ka otsus maakondliku arendusorganisatsiooni suhtes. Parandus- ja täiendusettepanekud esitada 10. 

septembriks.   

Sven Hõbemägi tutvustas edasiste tegevuste ajakava. 

Indrek Kesküla: Mõtted konsultandina meeldisid. Mida konkreetsem plaan, seda teostatavam.  

Tegevuskava 4 aastat, mistõttu peaks olema maksumuse tabel reaalne. Osa tegevuskavast toodud 

tegevustest panna järgmisse järgmisse perioodi, kuna strateegia on tegelikult pikem.  

Rivo Noorkõiv: Tabelisse panna juurde võimalikud rahastamisallikad struktuurivahenditest. 

Tegevuskava on paindlik.  

Peep Vassiljev: Kõiki tegevusi ei suuda nelja aastaga ellu viia.Võiks olla tegevuskava ka pikaaegse 

perioodi peale.   

Maido Nõlvak: Palju sõltub erinevatest meetmetest ja fondidest. 

Rivo Noorkõiv Tegevuskava perioodiks 2023-2026+.  

Triin Varek: Rivole suur tänu. Saadan oma mõtted kõigile meili peale. Tuli eile kolm teemat esile: 

ringmajandus, inkubatsiooniprogramm ja ettevõtlusfestivali.  

 

Otsustati:  

1. Võtta informatsioon teadmiseks. 

2. VIROLi liikmed esitavad ettepanekud arengustrateegia ja tegevuskava osas Anu Ojale ja/või Rivo 

Noorkõivule hiljemalt 10. septembriks. 

 

 

3. Lääne-Virumaa sotsiaalteenuste analüüsi tutvustus 

Ettekandega esines Kersten Kattai. 

Analüüsi eesmärk on anda KOVidele sisendit, kuidas pakkuda sotsiaalteenuseid, et need oleksid 

klinedile mugavad ja kättesaadavad ning kulud oleksid tulevikus taskukohased. Välja selgitada KOVide 

jaoks vajalikud sotsiaalteenused ja  arengustegevused mis on maakonnaülesed, mida teha koostöös või 

maakonnaüleselt. 

Põhiettepanekud tegevuste osas: 

1. Käivitada maakonnaüleselt sotsiaaltöötajate võrgustik 

2. Leppida kokku sotsiaalteenuste ennetustegevuste arendamine maakonna arengustrateegias  

3. Luua VIROLisse sotsiaalvaldkonna nõuniku/koordinaatori ametikoht 

4. Nõustamisteenuste ühine hankimine ja tagamine – praegu KOVid konkureerivad 

5. Rakvere linna poolt pakutava varjupaigateenuse rahastusmudeli tutvustamine  

6. Laste turvakoduteenus. Kuna kulu on väga suur, siis on mõistlik panustada hooldusperede 

võimestamisse 

7. Eestkostespetsialistide rakendamine KOVide ühisametnikena 

8. Tugiteenuste keskuse moodustamine. Sisu vajaks rohkem läbimõtestamist. 

9. Sotsiaaltranspordi koordineeritud korraldamine. Täna kõik KOVid  hangivad teenust samalt 

teenusepakkujalt erinevatel alustel ja hinnaga. 



 

Otsustati: võtta informatsioon teadmiseks. 

 

4. Lääne-Virumaa kliima- ja energiakava tutvustus 

Ettekandega esines Merilin Paalo. 

Kliima- ja enrgiakava (KEKK)  annab maakonnaülese ja KOVide põhise ülevaate kliimamuutuste 

mõjuga kaasnevatest tagajärgedest ja võimalustest. KEKK on tööriist, mida KOVid saadvad kasutada  

erinavete rahastustaotluste esitamiseks projektide elluviimiseks 

Riiklikest eesmärkidest kõige väljakutsuvam on vähendada kasvuhoonegaaside heitmeid 80% aastaks 

2050. Oluline on ka tagada energiajulgeolek ning vähendada imporditava energia osakaalu. Liikuda 

innovatiivsete lahendustega, millega on võimalik eesmärke täita. 

Töö põhineb KIKi juhendil, kus on antud -teemavaldkonnad ja suunad, mida analüüsida ja märgistada. 

KEKKi koostamise etapid: 

1. Kliimariskide tuvastamine maakonnas ja KOVides 

2. KOVide arengukavade ja strateegiate analüüs 

3. Visiooni paikapanemine, eesmärgid ja indikaatorid 

4.Tegevuskava ja seirekava koostamine 

Igas etapis toimusid KOVide esindajatega töökoosolekud. Kõik said anda oma sisendi. KIK andis ette 

väga konkreetsed teemavaldkonnad, mida analüüsiti. KEKK raames analüüsiti kokku 8 

teemavaldkonda. 

Tulevikus ootab meid ebaregulaarsete ilmingute sagenemine, mis toob kaasa mõju 

majanduskeskkonnale ja elanikele. Oluline kliimariske vähendada või leevendada. KEKK seletuskiri 

avab teemat pikemalt. 

Hetkeolukorra kaardistamisel intervjuud KOVide esindajatega saamaks ülevaadet KOVide 

kitsaskohtadest. KOVid peavad väga oluliseks taastuvenergia suurendamist ja elanikkonna teadlikkuse 

tõstmist. 

Visioonid paigas aastaks 2030. 

On vaja efektiivseid meetmeid kliimamuutuste mõju vähendamiseks ja leevendamiseks. Tegevuskava 

loomisel lähtusime, et tegemist oleks võimalikult suure võiduga ja sellest, et meetmed oleksid 

kuluefektiivsed.Tegevuskavas määrasime iga teemavaldkonna kohta eesmärgid 

Tegevuskava rakendamine/elluviimine 

Oluline märkida, et KEKK ei ole dokument, kus iga rida on kohustuslik, vaid juhis/teesuund, et KOVid 

saaksid alustada eemärkide poole püüdlemist.  

Tegevused prioritiseeritud kolmes kategoorias: pidev, esmatähtis, pikaajaline.  

Tegevuskavasse oleme lisanud organisatsioonid, kes võiksid KOVe toetada KEKKi ellu- viimisel. 

Aasta jooksul teevad KOVid valiku, mida on nende jaoks mõistlik seirata ja jälgida.  

Tegevuste efektiivsuse jälgimiseks on 27 indikaatorit 11 erinevas valdkonnas.Tegemist oleks 

avaandmetega, mis on kättesaadavad avalike päringutena. 

KOVid peaksid tegema regulaarset seiret KEKK  tegevuste efektiivsuse mõõtmiseks ning  tegema iga 

aastaselt kokkuvõtteid tulemustest indikaatorite põhjal. Iga 4 aasta tagant võiks teha  maakonnaülese 

kokkuvõtte, kaasata ka Rakvere linna. Oleks tore, kui andmekorje ja analüüsiga tegeleks konkreetne 

inimene. 

Tegevuskavas tegevused igale KOVile ja maakonnale. Koodiga saab tuvastada tegevuse  prioriteetsuse 

kategooria. Tabelis on aastaks 2030 ja 2050 seatud sihttasemed, kuhu poole KOVid peaksid püüdlema. 

Maido Nõlvak: Kuidas meie otsustame, kui palju eesmärke ühiselt hakkame ellu viima, palju jääb iga 

KOVi mureks? 

Anu Oja: Iga KOV sai omad eesmärgid ja prioriteedid, mis kohad vajavad lahendust.  



Peep Vassiljev: Kava koostamine on tehtud siis, kui olid head ajad, nüüdseks on elu teinud oma 

korrektiivid ning varasemad seisukohad on poole aasta jooksul pea peale pööratud. Peame mõistlikult 

otsustama: silmad kinni mõõdikute tagaajamine ei ole mõistlik. Peame enda tarkusega toime tulema.  

Anu Oja: KOV peab KEKKist tulenevad tegevused ka arengukavasse sisse viima. Valida need 

tegevused, millega toime tulete. 

Peep Vassiljev: See dokument (KEKK) aitaks survestada ka Elektrilevi ja Eesti Energiat.  See oleks üle 

vabariigi surve läbi Eesti Linnade ja Valdade Liidu.   

Indrek Kesküla: Kuidas on leitud KOVide tegevustesse kaasatud partneti  

Elar Põldvere: Partnerid on selleks, et lihtsustada KOVil KEKKi tegevuste elluviimist Selles ei ole 

kindlat soovi kedagi eelistada või tunnustada. Partnerid oleme leidnud läbi erinevate 

koostöövõrgustike.  

Einar Vallbaum tegi ettepaneku Lääne-Viru maakonna kliima- ja energiakava vastu võtta. 

Anu Oja: Aasta jooksul tuleb KOVide arengukavad viia kooskõlla Lääne-Viru maakonna kliima- ja 

energiakavaga. 

 

Otsustati: võtta informatsioon teadmiseks.  

Kõik poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 

5.  Ülevaade Lääne-Virumaa Spordiliidu tegevustest ja 2023.a tegevustaotlus 

Ettekandega esines Ainar Sepnik. 

2020. aastal valiti spordiliidule uus, laiapindsem juhatus - nüüd on maakond hästi kaetud. Peamised 

ülesanded: maakonna meistrivõistluste korraldamine, liikumisharrastuste võitluste korraldamine, 

koolisport, maakonna spordiürituste korraldamine, maakonna parimate sportlaste tunnustamine ja Eesti 

spordiregisti andmete kontroll ning teavitustöö.  

Maakonna spordisarjade korraldamisel saab spordiliit toetada, manageerida ja abiks olla. 

Kõikide jooksude korraldamist toetab spordiliit väikese summaga. 

Käesoleval aastal saime VIROList esmakordselt tegevustoetust 8000 eurot, mida kasutame  spordiliidu 

tegevuskuludeks ja tunnustusürituse korraldamiseks. Kultuuriministeeriumi toetust saab kasutada 

spordiklubide rahastamiseks ja meistrivõitluste korraldamiseks jt . Reeglina on igas kohalikus 

omavalitsuses on 2-3 tugevat klubi. Erandiks on Rakvere vald, kus ei ole klubide tegevusi.  

Taotleme VIROLilt 2023. aastaks tegevustoetust 12 000 eurot. Kui VIROL (KOVid) suurendab toetust, 

siis ka Kultuuriministeeriumi toetuse summa suureneb.  

Toimus arutelu, kus võtsid sõna Sven Hõbemägi, Peep Vassiljev, Einar Vallbaum, Mihkel Juhkami, 

Annes Naan, Kairit Pihlak ja Indrek Kesküla. 

 

Otsustati:  VIROL rahastab 2023. aastal Lääne-Virumaa Spordiliidu tegevusi 12 000 euroga ning 

arvestada see VIROL liikmemaksu sisse. 

 

6. Lääne-Viru Omavalitsuste Liidu 2023.a liikmemaksu arutelu 

Sven Hõbemägi tutvustas liikmemaksu kalkulatsiooni ja teavitas, et üldkoosolekule esitatud 

liikmemaksu kalkulatsioonis on  arvestatud spordiliidule eraldatava tegevustoetusega summas 8000 

eurot. Tulenevalt eelmises päevakorrapunktis vastuvõetud otsusest peame liikmemaksu muutuvosas 

tegema ümberarvestuse, mille tulemusel muutuvosast laekuv kogusumma suureneb 4000 euro võrra. 

Liikmemaksu põhiosa jääb 11 500 eurot KOVi kohta.  

 

Otsustati: teha VIROLi liikmetele ettepanek 2023. a liikmemaksu osas. 

 

 



7. Informatsioon, koosolekul algatatud küsimused 

7.1 Koduloomade varjupaiga põhiprojekt 

Sven Hõbemägi teavitas, et projekteerija andis üle koduloomade varjupaiga põhiprojekti. Eeldatava 

hinnakalkulatsiooni põhjal ehitusmaksumus 569 236 eurot + käibemaks.  

Indrek Kesküla: Seotud lepingusse tuleks minna nii kiiresti kui võimalik. Kui hanke tulemused teada, 

siis tuleb kiiresti KOVe teavitada.  

7.2 Järgmine üldkoosolek toimub 30. septembril Väike-Maarja vallas.  

7.3 Triin Varek: järgmisele üldkoosolekule planeerida REHO esindaja ettekanne. 

 

 

 

 

 

 

Einar Vallbaum 

Üldkoosoleku juhataja       

        Maarika Koiduste 

         Protokollija 


